
Zápis z XX. sletu  

(členské schůze) 

3.10. 2015 

ZeMě, Řevnice 

 
Přítomni:  
Za ALMŠ: Tereza Valkounová, Johana Passerin, Tereza Stárková, 
Ivana Cviková, Magda Kvítková 
 
Zástupci školek:  
Marcela Jahodová Petrklíč, 
Jiří Prchlík Lesní školka Větvička, 
Tomáš Frieb DLK V mechu a kapradi, 
Iveta Machulová Na Trojanovské pasece, 
Klára Ludvichová Lesní klub Sojka Kladno, 
Zuzka Šalplachtová, Vendula Kramerová LK Skaláček, 
Blanka Dymáčková, Jan Uhlíř, Edita Jiřičná LMŠ Kulíšek, Kralupy 
nad Vltavou, 
Milada Červenková Lesní klub Blansko, 
Lucie Punčochářová LMŠ Permoník, 
Barbora Odložilová ZČ HB Ardea Lesní klub Babička Země, 
Michaela Marholdová, Kateřina Zemánková Perníček, z.s. Pardubice, 
Zuzana Drápelová Dětský lesní klub Šiška, 
Květa Černohlávková LMŠ Dubínek, 
Barbora Scheinherrová DK Chrpa, 
Ivana Cvikova Bezinka, 
Olga Brožová, Lenka Koukolová  LMŠ Průhoníček 
Barbora Šrámková, Radka Chovancová MEZI STROMY, 
Tereza Krcková Kulišek, 
Lucie Ištvánková Na Pasece, 
Olga Lyžbická, Jaroslava Zittová Kandík, o.s., 
Petra Sztachová, 
Martina Havlíčková Lesnění, 
Lenka Horáčková Lesní školka Berounka, 
Monika Boumová Žijem lesem z.s., 
Magda Ahmedová LMŠ Sedmikvítek, 
Monika Haňurová, Sára Havelková LMŠ Kulíšek, 
Magdalena Maršíková Hvozdík, 
Tomáš Pospíšil, Alena Laláková Jeden strom, 
Johana Passerin Hvězdy v lese, 
Monika Broumová Žijem lesem, 
Bronislava Veselá Lesní sřítci, 
Barbora Šebestová Enviklub Hurá ven. 



 
 

PROGRAM SLETU: 
1. Stanovy  členský systém 
2. Stanovení výše členských příspěvků 
3. Stanovy  
3.1. Rozhodování  
3.2. Námitka 
4. Legislativa 
4.1. Rejstřík MŠMT 
4.2. Povinný rok předškolní docházky 
5. Nový web 
6. Podpora lesů ČR 
7. Další slety 
8. Pasování nových členů 
9. Pozvánky na akce 
 
 
 
 
 
 
1. Stanovy  členský systém: 
Na základě rešerše obdobných profesních asociací jsou v návrhu nových stanov 
navrženy nové druhy členství, aby to lépe odpovídalo fungování ALMŠ (stanovy 
budou platit od 1. 1. 2016) 
Zásadní změna: zrušení čekatelství a hlasování o přijímání členů, nahrazeno 
doporučením od regionálních členů. 
Podrobně popsané druhy členství a výhody s nimi spojené, naleznete zde. Ve 
stručnosti: 
Základní člen – žadatel potřebuje doporučení dvou školek, aby se mohl stát členem. 
Kdokoli může vznést námitku. Doporučení pro žadatele o členství – od dvou 
nejbližších školek, ideálně od certifikovaného člena. Cílem je udržitelný rozvoj 
v regionu. Námitku může poslat i školka, která není oslovena. Školka se nebude moci 
stát členem, pokud nebude námitka vyřízena. Na webu bude jako “vznikající 
iniciativa.” 
Podnět členů: stanovit kritéria pro doporučen – aby se zamezilo situacím, kdy 
zavedená školka nebude chtít dát dobrozdání ze strachu z vznikající konkurence v 
lokalitě. 
Certifikovaný člen – člen splňující standardy. Má volební právo, může navrhovat 
kandidáty a být volen do rady. 
Čestný člen  nemá hlasovací právo. Pokud je člen rady, tak má. 
Člen fóra – pro členy fóra je přínos ve formě informací, součást větší sítě. Výsledky 
lobbingu čerpají také. Pro nás je přínos v reprezentaci a mapování situace na 
celorepublikové úrovni. 
 
Stávající čekatelé projdou formálně znovu žádost o základní členství. 

http://lesnims.cz/typy-clenstvi-od-2016


Stávající členové se stanou automaticky základními členy. Zatím nemáme 
certifikovaného člena  ale do procesu certifikace několik LMŠ vstoupilo.  
 
2. Stanovení výše členských příspěvků.  
Návrh: základní členství by mělo být dražší (základní člen využije komplexní 
podporu při vzniku školky, čerpá celé know how). Certifikované by mělo být o něco 
levnější (o know how se dělí s ALMŠ, podílí se na chodu ALMŠ). 
Ze strany přítomných zaznívá uznání práce ALMŠ a ocenění hodnoty poskytovaných 
informací a know how. Vedení ALMŠ pracuje bez nároku na honorář  mzdy plynou 
pouze z projektů (což je jiná práce). S přibývající agendou je to ale neudržitelné + 
situace Tere 
Návrh z řad členů: stanovit členské příspěvky na rok zkušebně vyšší a po roce 
zhodnotíme, zda je to udržitelné pro členy i ALMŠ. Není možné vytvořit model 
vývoje.  
 
Orientační “hlasování” po dlouhé diskuzi o tom, co ALMŠ nabízí a jak to mají jiné 
střešní organizace:  
Základní členství: 
3000  Kč (19hlasů)  
3500  Kč (15hlasů) 
4000  Kč (8hlasů) 
Některé školky, které se z nějakých důvodů nemohou stát certifikovaným členem, 
namítají, že 4000 na rok je moc. 
Certifikované členství: 
2000 Kč 
 
Výstup:  
Základní členství 3000Kč  
Certifikované členství 2000 Kč 
  
 
Samuel z Pramínku navrhuje, že školka, která cítí, že nemá na to zaplatit 4000Kě, 
může požádat o snížení. Nebo se mohou školky ze solidarity složit těm, co na to 
nemají. 
Alena z Jednoho stromu navrhuje, že školka může na členské příspěvky vydělat při 
jednorázové benefiční akci. 
 
3. Stanovy  
3.1. Rozhodování  
Téma bude dáno předem, vždy rozesláno přčžedem určenou dobu před sletem. 
Certifikovaným členům dát povinnost účasti na 12 sletu. 
Návrhy: 
A – je potřeba o důležitých věcech jednat osobně, rozhodují přítomní. Měsíc předem 
dát téma. Rozhodovací právo má přítomná členská schůze. 
B – předdiskutovat na sletu, zjistit vůli členů, ale nechat rozhodnutí na Radě. 
Skupina pro kvalitu je kontrolním orgánem Rady. 



C – členové s hlasovacím právem se musí sejít v usnášení schopném množství; pokud 
se nesejdou v tomto dostatečném počtu, rozhoduje Rada se zohledněním názorů 
členské základny. 
 
Z diskuse vyplývá varianta B: rozhoduje rada. 
Členové mohou vznášet námitku 
 
3.2. Námitka 
Návrh postupu, jak pracovat v ALMŠ s námitkou (např. vůči jednání jiné LMŠ) je 
zpracován ve směrnici. 
 
4. Legislativa 
4.1. Rejstřík MŠMT 
Potřebujeme podporu od členů, jak reagovat. 
Po schůzce na MŠMT jsou nové výstupy. Došlo ke změně politické situace 
(ministryně) a již není vůle pro zápis LMŠ do rejstříku  resp. navrhují nereálné 
podmínky. MŠMT se paradoxně ukazuje jako největší brzda. 
Ministerstvo zdravotnictví mlčí, MŠMT vyžaduje minimálně takové podmínky pro 
zázemí, jako má dětská skupina. 
Mají argument, že lesních MŠ je málo a je s tím moc práce < protiargument – stále 
rosteme. Jsme minorita, kterou když nebudou řešit, nic se nestane. 
 
Došly jim otázky spojené se vstupem do rejstříku. Pokud bychom byli v rejstříku a 
placeni z normativu, budeme nárokovatelní a to by obce nebyly schopny ufinancovat. 
Protiargument – dětské skupiny jsou také možnost, nejsou nárokovatelné. 
Není dostatečný politický tlak. 
 
Na přímý dotaz, zda chtějí „potěmkinovy vesnice“ (nafingované prostory, v nichž 
nebudeme), říkají, že ano. 
 
Co dál? 
Otázka na členy: máme vzdát úsilí o rejstřík? 
Alena Laláková, Jeden strom  žádá, aby ALMŠ pokračovala v jednáních. 
Ivana Cviková, Bezinka – ano, ale je potřeba to spočítat, kolik to bude stát, kdo to 
bude dělat. 
Jirka Prchlík, Větvička – je potřeba dále o sobě dávat vědět, aby ALMŠ nebyla jako 
pop star, která zazářila a zhasla. 
Hurá ven Hostivice – podpora, ano kampani! 
 
ALMŠ připraví návrh strategie. Bude potřeba tým, finanční zdroje a podpora školek. 
Pokud do toho půjdeme, je třeba doslova reformovat několik zákonů (např. stavební 
zákon). Pokud se půjde do kampaně, tak musí být velká, nebo to nemá cenu dělat. 
Možná bude nutné najmout PR agenturu. 
 
 
4.2. Povinný rok předškolní docházky 
Je to návrh MŠMT, politická vůle prosadit tu novelu je tak velká, že ignoruje i názory 
odborné veřejnosti. Je to populistický krok ČSSD. 

http://lesnims.cz/smernice-asociace-lesnich-ms-pro-nakladani-se-stiznosti-namitkou


Důvod – je to dobře vykazatelné: „zavedli jsme povinnou 10 letou školní docházku“ 
=> „vzděláváme vaše děti“. Odůvodňují to inkluzí sociálně slabých dětí. Realita je 
taková, že to nebude fungovat – zkušenosti z praxe, např. Člověk v tísni. Jsou k tomu 
studie, které poukazují na to, že je to špatně. Další důvod je snaha o snížení odkladů 
školní docházky. I tento argument je lichý. 
Zákon působí jako hotový, přitom teprve teď jde do poslanecké sněmovny. 
Řešením je individuální vzdělávací plán – dítě bude evidované ve spádové MŠ nebo 
ŽŠ, bude chodit k přezkušování. 
Všichni jsou proti, ale nikdo nechce stát v čele kampaně, protože se bojí likvidace. 
Diskuse, kkterá organizace by se mohla stát lídrem kampaně:  
Unie rodičů ? 
Školský výbor v poslanecké sněmovně. 
Samuel navrhuje oslovit papeže. 
Jirka Prchlík, Větvička – navrhuje oslovit skauty. <> Česká rada dětí a mládeže... 
Hledáme “tvář” kampaně. 
 
5. Nový web 
Bude spuštěn nový web, brzy vám přijde výzva k aktualizaci. Školky si samy vloží 
údaje o své LMŠ na profil. Slyšíme vaše hlasy, že komunikace se stávajícím 
webmasterem byla někdy velmi zdlouhavá, proto bude web velmi samoobslužný co se 
uživatelů týče. Doufáme, že se web bude líbit a všem nám ulehčí práci! 
 
6. Podpora lesů ČR 
Lesy ČR mohou poskytnout ALMŠ až 500.000 na podporu členů ALMŠ.  
Podmínkou jsou cedule na zázemí jednotlivých LMŠ (zelená A3 cedule) 
V ceduli má být zdůrazněno, že školka je členem ALMŠ, logo ALMŠ. 
ALMŠ školkám cedulky pošle. 
 
7. Další slety 
27. 2. Slet  Žijem lesem, Tábor 
23. 4. Slet  Bezinka Palkovice, u Frýdku Místku 
 
 
8. Pasování nových členů 
Kulíšek 
Lištička 
Permoník 
EnviKlub HURÁ VEN 
333 údolí z.s.  
 
9. Pozvánky na akce 
14. 11. ZDRSEM MAMA – v Jednom Stromě, Dolní Černošice 
14. 11. InoEduFest Olomouc  www.inovativnivzdelavani.cz 
27. 11.  InoEdufest Praha  
 

http://www.inovativnivzdelavani.cz/

